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CONSELL DE BARRI DE SANT ANDREU  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

27 de juny   de 2024   18:30h a L Espai Bota.  

 I es pot trobar a Youtube https://www.youtube.com/live/b-1DCB6YDIU?feature=shared 

Assistents 

Presidenta:  Marta Villanueva. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

Ciutadanes i ciutadans:    36 

Altres (consellers, tècnics i ponents): 15    

Assistència total:                                      52  persones 

 

Ordre del dia 

1- Informe de la regidora. 

2- Renovació de la vicepresidència i comissió de seguiment del consell de      

    barri . 

3- Pla Clima-escoles 

4- Carrers que es pacifiquen del nucli antic de Sant Andreu. 

5- Precs i Preguntes    

 
 

1- Informe de la regidora. 

 Antiga estació de tren de Sant Andreu del Paloma: S’ha fet contracte de lloguer amb Adif per 20 

anys i es treballa la cessió definitiva. Hi ha període de carència de 2 anys  i els 4 següents amb 

bonificació del 80% ( pagament de 100€/mes) i la resta a 750€/mes. Aviat començarem obres de 

neteja i sanejament.de l’edifici. 

 Coberta de la capella dels Segadors:  es signarà un conveni al juliol entre el Districte, 

l’Arquebisbat ( propietari) i el Col·legi d’arquitectes  que farà l’obra de restauració. També hi 

participen l’AV de Sant Andreu del Palomar i el Centre d’estudis Ignasi Iglesias. 

 Cases antigues del carrer del Pont: han finalitzat les obres de consolidació  estructural. Cost 

aproximat de  190.000€. A la tardor es farà procés participatiu per parlar del pla funcional 

d’aquest espai. 

 Pla endreça: El pla de manteniment integral a Sant Andreu esta dotat amb 13.500.000€. 

 Casernes: A la tardor es farà comissió de seguiment . S’està en procés de licitació la gestió de 

l’Espai Jove i s’està pendent de fer els tràmits amb enllumenat per fer finalment la recepció dels 

52 habitatges per a la gent gran . 

 Casal de GG Bascònia: Les obres, sobretot d’accessibilitat, comencen  a l’estiu i l’activitat del 

casal es reubica de manera que podran tenir continuïtat. 

 S’han fet les obres d’accessibilitat i jocs infantils nous a Pl Sot dels Paletes. Ha costat prop de 

600.000€ 

 Han finalitzat les obres del parc infantil dels Jardins de Can Fabra. 

 El Museu del treball estarà finalitzat cap a principis del 2025. 

 L’Escola de Música obrirà portes al Recinte de la Fabra i Coats al setembre. 

 A l’Espai Bota es faran millores acústiques i d’ampliació de tarima a l’agost. 



 
 

2 
 

 Sobre la reurbanització del C/ Sant Adrià i Otger  es va fer una sessió i resta pendent una sessió 

de retorn. 

 Les obres de Meridiana , entre Felip II i Fabra i Puig s’iniciaran cap a principis del 2026.Tindrà 2 

carrils més el del bus , i al mig un carril bici. Les voreres es faran més amples. 

 Es va realitzar la comissió del Porta a Porta . Atenent demandes d’invidents  s’ha detectat 

incompliments amb bujols a línia de façana i s’iniciarà una campanya informativa , especialment 

per comerços . S’estudia l’apropament de contenidors de C/ Ramon Batlle. S’han substituït el 

sistema d’obertura de bujol d’orgànica per un de millor. 

 Es renovarà el paviment de la pista poliesportiva de Torres i Bages. 

 Els 3 mesos d’estiu hi hauran 5 refugis climàtics que s’alternaran per a que sempre hi hagi un 

d’obert. 

 S’ha posat en marxa el projecte “ Paraules que uneixen” que treballa la soledat no desitjada 

posant en contacte persones soles amb equipaments territorials. 

 S’ha realitzat les III Jornades de Salut Mental i comunitat. 

 

 

 2- Renovació de la vicepresidència i comissió de seguiment del consell de      

    barri . 

 S’ha presentat una única candidatura  a la vicepresidència del consell  a nom de Andrea Llop de  
l'AVV  de Sant Andreu de Palomar . S’aprova. 
 

3- Pla Clima-escoles. 

S’han iniciat les obres de climatització de les escoles amb un pressupost de :  Can Fabra 

317.174,Ignasi Iglesias 316.369 i Eulalia Bota 772.430 En aquesta darrera es posarà sistema de 

ventilació i sistema fotovoltaic ( les altres ja tenen) .Pressupost de Clima al districte 2.033.000. Els 

diners venen de la taxa turística. Les obres finalitzen al setembre. Es preveu que al 2029 estiguin 

totes les escoles de Barcelona amb el pla clima. 

4- Carrers que es pacifiquen del nucli antic de Sant Andreu. 

La pacificació dels carrers son producte dels pressupostos participatius que pretenen reduir el 

transit i donar seguretat.  

Carrers d’intervenció:  Marques de Santillana i Cuba, Sant Narcís i Roquetes, Riera de Sant Andreu i 

finalment Sant Hipòlit. Les obres tenen criteris similars d’actuació , com son: plataforma única, 

voreres més amples, amb arbres i cadires, llambordes de formigó, arbrat de poca aigua, 

rehabilitació de clavegueram, fanals Leeds i soterrament de línies de serveis. 

Intervencions de veïns i veïnes:   

Amb les intervencions d’obra es perden aparcaments, és perd identitat. Les llambordes s’embruten i 

no te sentit posar-les de  tons clars. Atenció al circuit de botonadures pels cecs per a que indiquin 

bé.  

Agraïment per fer obres de pacificació.  

Que es posi cartell informatiu a les plataformes úniques que permet circulació en doble sentit de 

bicicletes i patinets. Que es pacifiqui el C/ Bascònia. No s’ha contat amb els veïns per les obres. 

Quines son les dates de les  afectacions als garatges?. 

Celebra les pacificacions i en demana que es facin més a Ramon Batlle, Bascònia i Santa Marta. 



 
 

3 
 

Que no s’utilitzi la terminologia de “pacificació “ , les llambordes del C/ Servet fan soroll al pas dels 

cotxes, que es posi asfalt  que és més net i silenciós i no cal posar-les per semblar un poble per que 

som ciutat. 

Que  es soterrin els transformadors amb les obres. 

Que es soterrin les línies de tf. Que passen per façana. 

Que les rajoles de botoneres siguin més petites per a que no es trenquin amb el pas de camions. 

Que els arbres que es posin no comporti problemes ej. taronges. 

Quan costen els projectes d’obres?. 

Es pacifiquen carrers on no hi ha problemes de pacificació, ej. Sant Hipòlit. 

 

Respostes regidora i taula:  

 Les obres que s’han presentat són producte de les propostes i votacions  de veïns i veïnes  dels 

projectes de pressupostos participatius , els propers pressupostos participatius  començaran al 

setembre i el veïnatge podrà presentar propostes de projectes i votar. 

Es pren nota sobre les botonadures i plaques metàl·liques. 

Els projectes d’obres estan sense tancar i oberts a recollir propostes. 

No hi ha dates concretes de les obres, aproximadament duraran 8-9 mesos. Es planifiquen per fases 

i es facilita l’accés d’habitatges i garatges. 

Responen la pregunta  del nombre d’aparcaments que es treuen son 50  . L’aparcament al carrer és 

un ús privat a l’espai públic. Es treballa  per  guanyar espai pels vianants, per guanyar ombra, arbres 

i usos públics.   

Les llambordes de Servet son antigues i poden fer soroll, les que es preveuen posar son planes i no 

tenen juntes que son les que poden fer soroll. Els arbres que es posaran tenen criteris de 

sostenibilitat. 

Cost de les obres:  Sant Narcís  923.000€, Marques de Santillana i i Cuba  625.000€ Riera de SA 

876.000€, Sant Hipòlit 846.000€. 

S’estudiarà la normativa sobre el tema de les línies de tf. en façana. 

 

5-  Precs i Preguntes. 

  Intervencions de veïns i veïnes: 
  A la Pl del Comerç hi han jardineres i escocells que son un entrebanc als invidents. 
 Que s’ha fet del ferro colat del mercat antic? Era artesania. 
 Què diferencia hi ha entre els espais de gossos del Parc Santiburcio i el del Canòdrom i Jardinets?  
 Els de Jardinets els gossos entren al parc infantil. 
 Denuncia que passen vehicles pel carrer Ajuntament i Jardinets, i que revisin els senyals de transit     
 que no estan bé.  
En festa major hi han pocs WC. 
El Porta a porta és molt car, comporta problemes a invidents, el sistema d’obertura de contenidors 
es fa malbé, comporta insalubritat a les voreres, el cartró al carrer crea incendis. Vol el fi del porta a 
porta. 
Veïna denuncia que hi ha gent  que dona de menjar als coloms, es pot fer?  i gossos que defequen al 
carrer. 
Veïna que es mostra  a favor del porta a porta. Com esta l’avantprojecte del recinte de la FiC?. 
Quant es farà la remodelació del Recinte de la FiC? 
Veïna demana que es podin els arbres. 
Demana que les tendes no posin fruita al carrer. 
Veí denuncia l’augment de robatoris. 
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Al carrer Sant Hipòlit passen camions que ho tenen prohibit. Demana millors senyals de transit. 
Demana més GU al carrer. 
Veïna no vol els contenidors de C/ Sant Adrià, per que gent del porta a porta els utilitza i s’omplen. 
Els camions de  recollida fan soroll també quan fan marxa enrere. Com es pensa controlar els vehicles 
que podran baixar pel C/ Sant Adrià? 
Es queixa de la música  “ a tot volum” al carrer de Pl Pomera. 
Que es limitin els actes al C/ Sant Adrià. 
Veí denuncia taronges al terra. 
Sobre els projectes participatius aprovats  s’ha de fer seguiment amb els propulsors, demana  que 
afegeixin a la gent d’aquell carrer. 
 

Respostes regidora:  

Sobre els impediments per discapacitats a la Pl Comerç es farà consulta a l’Institut de Persones amb 

Discapacitats. 

En relació als ferros colats artístics es preguntarà a l’Institut de Mercats. 

S’incrementarà la vigilància a Jardinets sobre els gossos que passen al parc infantil. 

Es revisarà la senyalística del transit. 

No es pot alimentar als coloms. 

Posarem més WC a FM si es considera que son insuficients. L’hora de finalització de la festa major 

son a les 2.30 i GU amb neteja van desallotjant  la gent que queda.  

Es farà campanya informativa per alliberar de brossa la línia de façana. El tema plaques esta 

augmentant a Barcelona principalment pel canvi climàtic, no te vinculació amb el porta a porta. 

Per aquest mandat es tenen els diners per fer l’avantprojecte de la reurbanització del recinte de la 

FiC. 

La poda dels arbres es fa cada 2 a 5 anys segons les espècies. 

Es traslladarà a GU i Mossos el tema dels delictes, així com la revisió de senyals de transit. 

Sobre els contenidors de C/ Sant Adrià s’està a l’espera de resposta del servei de neteja. 

Pel carrer Sant Adrià podran passar els vehicles de servei. 

Es mirarà el tema dels músics a Pl Pomera. 

Les limitacions d’actes al C/ Sant Adrià és la mateixa que la de la resta d’espais. 

No es posaran més taronges. De moment no es contempla la recollida prèvia , actua neteja i no 

parcs i  jardins.  

Sobre el seguiment dels projectes participatius  es preguntarà al Departament de Participació si es 

pot incorporar a altre veïns/veïnes. 

 

 

 

 
 
 
 
 
  

 
 

 


